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Schriftelijke vragen bezuinigingsopgave Bibliotheek en Kunstkwartier 

Datum: 6 april 2023 
Partij: VVD 
  
Bijlage: 19 
Ingekomen brief griffie: 6 april 2023 
Antwoord college: 16 mei 2023 

 
 
Geacht college, 

 

In de begroting voor het jaar 2021 was een bedrag van € 75.000,-- opgenomen om een 

haalbaarheidsonderzoek te doen naar de haalbaarheid om de Bibliotheek en Kunstkwartier samen te 

voegen om daarmee een structurele kostenbesparing van € 520.000,-- te realiseren vanaf 2023.  

Een dergelijk onderzoek is klaarblijkelijk nooit eerder gedaan en dit terwijl er al langer over gesproken wordt 

om deze mogelijkheden met elkaar te verkennen. Bij de begrotingsbehandeling voor het jaar 2023 werd 

duidelijk dat er nog steeds geen duidelijkheid gegeven kon worden over de bezuinigingsdoelstelling en er is 

toen het voorstel gedaan om de bezuinigingsopgave met 1 jaar door te schuiven om u extra tijd te geven. De 

raad is daar in november jl. in meerderheid mee akkoord gegaan. Intussen zijn we weer bijna een halfjaar 

verder en blijft het angstvallig stil rondom het Kunstkwartier en Bibliotheek. Daarbij komt dat u als college 

waarschijnlijk aan de vooravond staat om de voorjaarnota op te stellen en er dus wel degelijk op korte 

termijn knopen moeten worden doorgehakt om deze structurele bezuinigingsopgave voor 2024 en verder 

alsnog ingeboekt te krijgen. Naar aanleiding daarvan hebben wij voor u de volgende vragen: 

 

1. Als het goed is, is er in 2021 voor het eerst een onderzoek gedaan naar de samenvoeging van 

Kunstkwartier en Bibliotheek. Klopt dit?  

2. Wanneer bent u van plan de raad deelgenoot maken van de uitkomsten van dit onderzoek?  

3. Zijn de besturen van de Bibliotheek en Kunstkwartier bestuurlijk ook volledig betrokken geweest bij 

dit onderzoek? 

4. Zijn zij in kennis gesteld van de uitkomsten van het onderzoek? Zo ja, wat was hun reactie 

hieromtrent?  

5. Was de uitkomst van het uitgevoerde onderzoek conform verwachting voor het bestuur van beide 

cultuurinstellingen en gemeente? 

6. Intussen is er bijna 3 jaar verstreken sinds het eerste voornemen om structureel te bezuinigen op de 

Bibliotheek/Kunstkwartier en is er dus net zoveel tijd verstreken om tot een goed onderbouwd 

raadsvoorstel te komen. Wat is de status hieromtrent en wanneer kunnen wij uitgewerkte voorstellen 

van deze door de raad geaccordeerde bezuiniging alsnog tegemoet zien? 

7. In hoeverre draagt de beoogde verplaatsing van de VVV vanuit bibliotheek naar de Ganzenveer wel 

of niet bij aan deze bezuinigingsopgave?  

Wij willen u op voorhand bedanken voor uw beantwoording van onze vragen.  

 

Met vriendelijke groet, 

VVD Helmond 

Serge van de Brug 
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Antwoord van het college van burgemeester en wethouders: 

 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede: 
 
1. Als het goed is, is er in 2021 voor het eerst een onderzoek gedaan naar de samenvoeging van 

Kunstkwartier en Bibliotheek. Klopt dit?  

In 2021 is gestart met een onderzoek naar de mogelijkheden de taakstelling in te vullen met gezamenlijke 
huisvesting in een van de huidige gebouwen. In het kader van eerdere bezuinigingen is er door Stade 
Advies al 2016 onderzoek gedaan. De resultaten hiervan worden meegenomen in de lopende onderzoeken.  
 
2. Wanneer bent u van plan de raad deelgenoot maken van de uitkomsten van dit onderzoek?  

De intentie is om op korte termijn (rond of na de zomer) de resultaten te delen met uw raad.  
 
3. Zijn de besturen van de Bibliotheek en Kunstkwartier bestuurlijk ook volledig betrokken geweest bij dit 

onderzoek? 

De directeuren van beide instellingen zijn betrokken bij de onderzoeken. Beide directeuren zijn directeur-
bestuurder. De raden van toezicht zijn betrokken via de directeuren.   
 
4. Zijn zij in kennis gesteld van de uitkomsten van het onderzoek? Zo ja, wat was hun reactie hieromtrent?  

Beide directeuren hebben kennisgenomen van de uitkomsten van de onderzoeken die zijn gedaan. 
Recentelijk is, in samenspraak tussen instellingen en gemeente, een onderzoek uitgevoerd naar mogelijke 
synergievoordelen door Bureau Samhoud (2023). Daarbij zijn ook de conclusies van een 
haalbaarheidsonderzoek van Stade Advies (2019) meegenomen. Beide directeuren zijn van mening dat 
samengaan in een van de bestaande gebouwen geen haalbare kaart is. Wel zijn beide directeuren van 
mening dat het intensiveren van de samenwerking tussen beide instellingen gerealiseerd zou moeten 
worden. 
 

5. Was de uitkomst van het uitgevoerde onderzoek conform verwachting voor het bestuur van beide 

cultuurinstellingen en gemeente? 

Zoals aangegeven bij vraag 4 zijn beide directeuren van mening dat samengaan in een van de bestaande 
gebouwen geen haalbare kaart is. Wel zijn beide directeuren van mening dat het intensiveren van de 
samenwerking tussen beide instellingen gerealiseerd zou moeten worden. Het recent gehouden onderzoek 
van Samhoud wordt - evenals het eerdere onderzoek van Stade Advies en de onderzochte scenario's om de 
taakstelling te realiseren - op korte termijn besproken in het college. Daarna volgt een voorstel aan uw raad. 
 
6. Intussen is er bijna 3 jaar verstreken sinds het eerste voornemen om structureel te bezuinigen op de 

Bibliotheek/Kunstkwartier en is er dus net zoveel tijd verstreken om tot een goed onderbouwd 

raadsvoorstel te komen. Wat is de status hieromtrent en wanneer kunnen wij uitgewerkte voorstellen van 

deze door de raad geaccordeerde bezuiniging alsnog tegemoet zien? 

Zoals aangegeven bij vraag 2 en 5 komt het college op korte termijn (rond of na de zomer) met een voorstel 
aan uw raad. De taakstelling is een complexe opgave die veel tijd heeft gevergd en waar in samenspraak 
met uw raad gekeken moet worden naar de mogelijkheden die er zijn om de taakstelling te kunnen 
realiseren. 
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7. In hoeverre draagt de beoogde verplaatsing van de VVV vanuit bibliotheek naar de Ganzenveer wel of 

niet bij aan deze bezuinigingsopgave?  

De verplaatsing van de VVV draagt niet bij aan de bezuinigingsopgave.  
 
Burgemeester en wethouders van Helmond 
 
Mevr. P.J.M.G. Blanksma-Van den Heuvel  H.J. de Ruiter 
burgemeester      secretaris 
 


